
Kulturní komise 
RMČ Brno-Líšeň

1

Z á p is
z jednání Kulturní komise, konané dne 4. 5. 2023 od 17:00 hodin v malém 

sále radnice MČ Brno-Líšeň

Přítomni: Přítomni: Hana Sosíková, Jaroslava Vorálová, Josef Šiška, Veronika Buchtová, Dita 
Prokešová, Sylva Marková, Eva Svobodová, Zbyněk Stejskal, Ladislav Valášek 
Hosté: radní pro kulturu Šárka Zemanová, ředitel KCL Michal Kročil, zástupce spolku Líšeň 
sobě -  Filipína Cimrová, zástupce GaREP, spol. s.r.o. -  Zdeněk Šilhán

Navržený program:

a) zahájení, prezenční listina

b) odsouhlasení a případné doplnění bodů programu

c) 17.15 -  zástupci spolku Líšeň sobě a přínos jejich aktivit pro občany městské části Brno- 
Líšeň -  komentář k podané žádosti o dotace r. 2023, dotazy členů KK k využití přidělené 
finanční částky, výhled činnosti do budoucna

d) určení dalšího přizvaného spolku na červnové jednání

e) 18.00 hod. -  zástupce GaREP, spol. s.r.o. -  představení dokumentu Strategický plán rozvoje 
MČ Brno-Líšeň r. 2024 -  33, diskuze, případné návrhy na doplnění návrhové části (oblast 
kultura)

f) informace z RMČ -  paní radní pro kulturu Šárka Zemanová

g) informace z Kulturního centra Kotlanka -  pan ředitel Kročil, případné dotazy k Ceníku nájmu 
Orlovny

h) paní Vorálová -  národopisná výstava, která se bude konat v termínu od 1.12. 2023 -3 1 .1 .  
2024

i) diskuze -  závěr

Ad a) pro/proti/ zdržel se
Jednání KK zahájila její předsedkyně paní Sosíková. Konstatovala, že Zbyněk Stejskal přijde 
na jednání KK později, ale dle prezenční listiny je komise v počtu členů 8 usnášeníschopná.

Ad b)
Předsedkyně KK předřadila bod d) určení dalšího přizvaného spolku na červnové jednání před 
bod c). Členové odsouhlasili upravený program KK konané dne 4. 5. 2023.



8/0/0
Ad c)
Na červnové jednání KK bude pozván spolek Do tance s radostí
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8/0/0
Ad d)
Předsedkyně paní Hana Sosíková přivítala na jednání KK paní Filipínu Cimrovou, zástupkyni 
spolku Líšeň sobě. Paní Cimrová podala podrobné informace o činnosti spolku, seznámila 
členy komise s vizí spolku v roce 2023. Spolek je významnou součástí kulturního života v Líšni, 
organizují kulturní a společenské akce s ekologickým přesahem, podílejí se na organizaci 
Líšeňských ostatků, pořádají Festival Líšeň sobě, kdy v roce 2023 se uskuteční již 14 ročník. 
Významnou akcí v letošním roce bude pořádání „Lipové slavnosti" dne 10. 6. 2023 v zahradě 
Orlovny. Akce podpoří povědomí zpamátnění lip na Orlovně. Program bude pro širokou 
veřejnost, vystoupí dětské i dospělé národopisné i divadelní soubory. Festival Líšeň sobě se 
uskuteční ve dnech 18. - 19. 8. 2023, místo zatím není jasné, ale vize je, že se uskuteční na 
Kostelíčku. Konkrétní program také není znán.
Ze strany členů KK byly kladeny různé dotazy na činnost spolu, zejména na využití finančních 
prostředků z dotace z rozpočtu MČ.
p. Svobodová-představte nám podrobněji akci „Lipová slavnost"
p. Cimrová- našemu spolku se podařilo to, že lípy v zahradě Orlovny jsou zpamátněné a 
chceme tuto informaci dát najevo občanům Líšně. Na této akci spolupracujeme s KCL. 
Součástí akce bude i přednáška historika pana Přikryla.
p. Kročil-bude osloven i bývalý brněnský hejtman pan Juránek, který bude mít přednášku o 
líšeňské orlovně a byli osloveni i líšeňští Orlové. V letošním roce Orlovna bude slavit 100 výročí 
zahájení provozu.
p. Cimrová- paní místostarostka bude informovat o vizi MČ ohledně zahrady Orlovny, její 
rekonstrukce v dalších letech
p. Valášek-vaše činnost je spojena se spoluprací s KCL, v dotacích máte položku ozvučení, 
osvětlení, tyto služby vám KCL nezajišťuje?
p. Cimrová-KCL nám to fakturuje, techniku máme zapůjčenou bezplatně, ale zvukaře si 
platíme
p. Valášek-bylo by dobré v příští žádosti o dotace změnit názvosloví, je to zavádějící 
p. Marková- finanční prostředky čerpáte jen od MČ?
p. Cimrová- žádáme i na Odboru kultury Magistrátu města Brna, nemáme problém 
s grantovými žádostmi
p. Stejskal-co znamená status památného stromu? Probíhá aktivita zpamátnění se souhlasem 
MČ?
p. Cimrová- ano probíhá, status má svá specifika, která do podrobnosti neznám
p. Kročil-ochranné pásmo stromů je v kružnici 9 m
p. Stejskal-dotaci máte na 2 akce na festival a na vystoupení na Farmářských trzích 3x ročně. 
Zvete na tyto akce externí hosty nebo jen místní spolky?
p. Cimrová- jak kdy, někdy je to za honorář, hlavní položka je stavba podia a zvukař 
p. Stejskal-jaké jsou náklady na festival? 
p. Cimrová-100.000-120.000 korun

Ad e)



p. Zemanová seznámila členy KK s informacemi z RMČ. 3. 6. 2023 se bude konat Dětský den, 
který se koná ve spolupráci se sportovní komisí. Zhodnotila konanou akci 30. 4. 2023-„Pálení 
čarodějnic".
Ad f) 3
Ředitel KCL p. Kročil vyhodnotil akci „Pálení čarodějnic", která se konala v neděli 30. 4. 2023 
v „Rokli" jako velice úspěšnou s návštěvností cca 1500 návštěvníků. Vize v roce 2024 je 
rozptýlit program po celé „Rokli". V horní části budou atrakce pro děti, ve střední části se 
využije griloviště, ve spodní části budou hudební aktivity. Pak Kročil seznámil členy KK 
s problematikou otevření kavárny v Rokli, p. Svobodová podala konkrétní informace ohledně 
výběrového řízení na provozovatele kavárny. Pan Kročil informoval o blížících akcích KCL- 
klasická hudba na zámku 25. 5. od 17:00 hodin, pohádka divadla Marvánek 7. 5. od 16:00 
hodin, Janáčkovo kvarteto, Líšeňské hody.

Ad g)
Zástupce GaREP, spol. s.r.o. pan Zdeněk Šilhán seznámil členy KK s předběžnými výsledky 
dokumentu Strategického plánu formou prezentace. V plánu jsou 2 hlavní části -  analytická a 
návrhová.
p. Sosíková - žádala doplnit výtvarnou dílnu Studánka, Malou galerii LíPa
p. Marková - žádala doplnit spolek Líšeň sobě, hudební školu Yamaha
Členové KK s panem Šilhaném se dohodli na dalším setkání dne 1. 6. v prostorách Orlovny.

Ad h)
Paní Vorálová předložila harmonogram národopisné výstavy a proběhla diskuze o projektu.

Ad i)
Vzhledem k plánovanému červnovému setkání KK v prostorách Orlovny, kam je přizván 
zástupce GaREP, spol. s.r.o. pan Šilhán k dalšímu jednání, bude spolek Do tance s radostí 
pozván na KK v druhé polovině roku 2023.

Předsedkyně komise v 18:50 hodin ukončila jednání KK a poděkovala přítomným členům za 
účast.

V Brně dne 6. 5. 2023

Přílohy: č. 1 prezenční listina

Zapsala: Jaroslava Vorálová Hana Sosíková předsedkyně KK



př. č. 1 Kulturní komise - prazenční listina ze dne 4. 5. 2023
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Hana Sosíková

Jaroslava Vorálová

Ladislav Valášek
6. 4. 23 
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stálí hostéjednání

jméno podpis

Břetislav Štefan 
starosta obce

Alena Stejskalová 
mistostarostka

Šárka Zemanová 
radní pro kulturu
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Michal Kročil 
ředitel KCL
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Hana Sosíková 
předsedkyně komise

vypracovala Sos 23


